الإجابة النموذجية في امتحان اللغة السنة الثانية ماستر قانون دولي عام

Question n°:1: (3 Points) I fill in the gap with the appropriate words:

- **1.International Rescue Committee (IRC):** It focuses on clean water, sanitation, shelter, and education for refugees and those displaced by war, persecution, and natural disasters. Programs also help with self-sufficiency and resettlement.
- **2.International environmental law:** It is the set of agreements and principles that reflect the world's collective effort to resolve our most serious environmental problems, including climate change, ozone depletion and mass extinction of wildlife.
- **3. Non-Governmental Organization (NGO)**: It is a group that functions independently of any government with the objective of improving social conditions.

Question n°:2: (6 Points) I translate to Arabic from english:

Common but Differentiated Responsibilities المسؤوليات المشتركة ولكن المتاننة المتان المتاننة المتاننة المتان المتاننة المتاننة ا

منظمة العفو Amnesty International

: الدولية

Environment

Programme

برنامج البيئة

منظمة غير Non-governmental organization

حكومية

مبدأ تقييم الأثر Environmental Impact Assessment

البيئي

The Precautionary Principle مبدأ

الحبطة

Question n°:3: (11 Points) I translate to english:

تتنوع مصادر تمويل المنظمات غير الحكومية، وتتمثل في غالب الأحيان في المنح المقدمة لها، وكذا القروض التي تحصل عليها، اضافة إلى رسوم العضوية والتبر عات الخاصة التي تتلقاها. كذلك، كما تعتبر

المنظمات الحكومية مصدرا من مصادر التمويل الهامة للمنظمات غير الحكومية، وهي مسألة لا تؤثر على وضعها القانوني كمنظمة غير حكومية، ولا على استقلاليتها أو حتى قدرتها على اتخاذ القرارات .